

الصورة الشخصية

الاسم: محمد جبر فريجات القسم: المحاسبة

هاتف المكتب :
البريد الإلكتروني الرسمي :
الموقع الإلكتروني (إن وجد) :

نبذة تعريفية

أستاذ المحاسبة المشارك، في قسم المحاسبة في كلية إدارة الأعمال في جامعة نجران.

المؤهلات

- ✓ دكتوراه الفلسفة في المحاسبة من الأكاديمية العربية للعلوم المالية والمصرفية، عمان/ الأردن، 2010.
- ✓ ماجستير المحاسبة من الأكاديمية العربية للعلوم المالية والمصرفية، عمان/ الأردن، 2004.
- ✓ بكالوريوس المحاسبة من جامعة فيلادلفيا، الأردن 1999.

الاهتمامات البحثية

- ✓ المحتوى المعلومات للقوائم المالية.
- ✓ العوائد السوقية لأسهم الشركات.

النشر العلمي

- ✓ أثر تمهيد الدخل في العوائد السوقية لأسهم للشركات المدرجة في السوق المالية السعودية (تداول). المجلة العربية للإدارة، 2015.
- ✓ الأرباح مقابل التدفقات النقدية كمؤشر للتنبؤ بالتوزيعات الأرباح في السوق المالي السعودي (تداول). المجلة الدولية لإدارة الأعمال والإدارة، 2015.
- ✓ دور الإفصاح عن عناصر الدخل الشامل الآخر على ممارسة إدارة الأرباح: دراسة تطبيقية على قطاع المصارف والخدمات المالية المدرجة في السوق المالي السعودي (تداول) المجلة العلمية – كلية التجارة – جامعة أسيوط، 2014.
- ✓ أثر الأرباح والتدفقات النقدية في العوائد السوقية لأسهم الشركات المدرجة في السوق المالي السعودي

Name: mohammad Jaber friehat

Department: Accounting

Tel:

E-mail :

Web Site (Optional) :

Personal Picture

Professional Summary

Associate Professor of Accounting, Department of Accounting/ College of Business Administration/ Najran University.

Qualifications

- ✓ Ph. D in accounting at the Arab Academy for Banking and Financial Sciences, Amman- Jordan, 2010.
- ✓ Master degree in Accounting. The Arab Academy for Banking and Financial Sciences - Amman- Jordan, 2004. GPA of Excellent
- ✓ Bachelor degree in Accounting. Philadelphia University, Amman- Jordan 1999.

Research Interests

- ✓ Information content of financial statements.
- ✓ Market returns on company shares.

Publications

- ✓ The Effect of the Income Smoothing on the Market Return of Listed Companies in the Saudi Stock Exchange (Tadawul). Arab Journal of Administration, 2015.
- ✓ Earnings Versus Cash Flows as Predictor of Dividends in the Saudi Stock Exchange (Tadawul). International Journal of Business Administration and Management, 2015.
- ✓ The Role of the Disclosure of the other Elements of Comprehensive Income Earnings Management of Listed companies in the Saudi Stock Exchange (Tadawul). Scientific Journal - Faculty of Commerce - Assiut University, 2014.
- ✓ Earnings, Accruals and Operating on Changing Stock Prices of Listed companies Listed in the Saudi Stock Exchange (Tadawul) The Egyptian